
 

Årsberetning 2023/24 

 

Siden årsmødet i 2023 og til i dag har Østergaard gennemgået en 

omfattende opgradering. 

Kavalergangen er blevet malet. 

Der er monteret mørklægningsgardiner i salen. 

Der er lavet afskærmning mellem kavalergang og køkken i American Stile, 

betalt af Østergaards bruger og støtteforening, driftsmidler og Centerrådet 

som også stod for det store professionelle komfur med 6 masseplader, og et 

stort emfang,  

Derudover er der blevet monteret 2 professionelle ovne, betalt af ØBS. 

Som noget nyt fik vi installeret en komfurvagt, så komfuret selv ville slukke 

hvis det var blevet glemt. 

Et stålarbejdsbord samt gryder, potter og pander er ligeledes købt til 

køkkenet. 

Ny projektor og lysstyringspanel, samt nyt lærred til projektoren er købt til 

salen. 

Baren er blevet beriget med et flot flaskekøleskab. 

En 3 x 3 m pavillon med sider er blevet anskaffet til småarrangementer 

udendørs. 

De gamle borde som blev brugt i salen var uhyggeligt tunge. De er nu skiftet 



ud med 20 nye borde med en vægt på kun 13 kg pr. stk. 

9 kandelabere er indkøbt til festlige lejligheder. 

Ligeledes er der indkøbt duge til bordene på hele 1-salen. 

Vi har desuden erhvervet os vore egne gule flag: 3 stk. med teksten: Center 

Østergaard 

Østergaard`s bruger-og støtteforening, driften og centerrådet har, i alt det 

her i fællesskab højnet kvaliteten af 1-sal for omkring 200`000,- kr. 

ØBS har ikke mere egen hjemmeside, så de er kommet på 

aktivitetscentrenes hjemmeside som punkt. 

Centerrådet har efter ophør af garnbutikken overtaget rummet som kontor. 

Vi har meget materiale og mapper til opbevaring, så det var en god ting. 

I september 2023 opstartede vi skak som aktivitet. Det er gået i sig selv igen, 

indtil der kommer et par spillere mere. 

I samme skynding opstartede vi om onsdagen fra 10-13 terningespillet 

10`000. Der er for øjeblikket 5 deltagere. Flere er meget velkomne.  

Vi har haft rigtig mange arrangementer i det forløbne år: 

I marts-23 afholdt vi et velbesøgt arrangement med trioen Irish Coffee. Der 

var Irish Stew på menuen, og stemningen var høj med godt salg fra baren. 

Juleaften på Østergaard var en succes. Der var stor tilfredshed hos de ca. 30 

gæster. 

Mormor-mads julefrokost i salen gik over alt forventning, med 76 betalende 

gæster. 

 



Mormor-mad kører i øvrigt som smurt, velbesøgt fra både Lejre og Hvalsø, 

for at hygge sig og nyde den gammeldags mad, ikke med sauce men med 

sovs. Vi er som regel ca. 40-45 personer, som kan lide at spise sammen med 

andre. 

Årets Gule Ærter blev holdt i de blå stuer, og trak også en del gæster. 

I november havde ØBS et arrangement: Peter Belli-tak for sangen. 

Centerrådet bidrog med hjælp i køkkenet, og ved borddækning. 

I maj måned havde vi hjertelæge Line Olesen til at fortælle om hjertet og 

eventuelle symptomer før et hjertetilfælde. Det var en succes med 45 

deltagere. 

Ligeledes i maj holdt Flemming Damgaard foredrag om Fredehjemmet. 

5 oktober kom Annie D fra Holbæk og afholdt modeshow. Som altid et 

hyggeligt arrangement. 

Sidst i oktober havde vi et fint arrangement om Lise Nørgaard`s liv, og med 

sjove filmklip fra Matador. 

Trafikkurset i november, med kørelærer Esben Olesen trak 56 kursister. Der 

var kommet mange nye skilte gennem de sidste 50 år, som vi ikke kendte. 

For første gang havde vi i november billard turnering, som Ruth Jørgensen 

dygtigt stod for. 

Og for første gang solgte Centerrådet julekalendere til gavn for børns vilkår. 

Det agter vi igen at gøre op mod jul 2024. 

For nylig havde vi Credence, med melodier fra vores ungdom med Credence 

Clearwater Revival. Der var totalt udsolgt, med 116 gæster i salen. 

Vi dækker bredt: 



Så den 3-4-24 Havde vi et lidt anderledes foredrag med bedemand Bo 

Graabeck Billenstein fra Allerød, om  unikke begravelser 

Den 8-4-2024 havde vi et interessant indlæg, med stof fra 

beredskabsstyrelsen: Er du kriseparat—kan du klare dig  i 3 dage uden vand, 

lys, varme og mad? 

 

Som I kan høre, har vi faktisk mange at sige tak til: 

F.eks.: De frivillige som måske ikke er i huset dagligt, men som velvilligt står 

klar når vi behøver hjælp ved større arrangementer. 

Personalet i køkkenet, som vi har et rigtig godt samarbejde med. Altid er de 

samarbejdsvillige. 

Tina på kontoret som gerne er behjælpelig hvis vi har behov. 

ØBS, som også i år har været os en uvurderlig støtte i de store forandringer 

der er gjort i huset. 

Nyttejob koordinator Annette Hvid fra Lejre Kommune, som fratrådte sin 

stilling i udgangen af januar. Vi har haft et fantastisk samarbejde med hende, 

og nytte jobberne, som altid velvilligt stod til rådighed når tunge ting skulle 

flyttes op og ned og ud og ind. Det siger vi tak for. 
 

Vi kan vel også tillade os at takke os selv lidt for de mange, mange timer 

centerrådet lægger i huset til gavn for os alle. 

 

Jeg siger tak for ordet 

Lisbeth Andersen / Formand 


